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Besvarelse af spørgsmål nr. 673 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 673 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 25. april 2023. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kim Valentin (V). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 

/ 

Maria Carlsson  
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Spørgsmål nr. 673 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Mener ministeren, at det kunne være fordelagtigt, hvis forny-

elser af skydesportsvåben (hvert 5. år efter loven) frem over kan 

blive administreret og godkendt af Dansk Skytte Union og DGI 

hvert 5. år i stedet for hos Politiet (PAC) og med efterfølgende 

meddelelse til (PAC), når våbnet og ejeren er den samme som 

ved udstedelsen fem år tidligere?” 

 

Svar: 

 

1. Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har indhentet bidrag til besvarelsen af spørgsmålet 

fra Politiets Administrative Center (PAC). PAC har oplyst, at 

PAC ved ansøgninger om samtykke til våbenpåtegninger – og 

ved fornyelser heraf hvert 5. år – foretager en undersøgelse af, 

om der er registreret oplysninger om ansøger i politiets registre, 

der har betydning for vandelsvurderingen af ansøger. Rigspoli-

tiet kan hertil oplyse, at sådanne oplysninger, der kan have be-

tydning for, om den pågældende bør have adgang til våben, ek-

sempelvis kan være oplysninger om, at den pågældende ansøger 

er sigtet eller dømt for personfarlig kriminalitet.  

 

Rigspolitiet finder på den baggrund, at det ud fra en sikkerheds-

mæssig betragtning vil være betænkeligt at ændre de gældende 

regler, hvorefter PAC skal meddele samtykke til våbenpåteg-

ning samt fornyelse heraf, inden skytteforeningerne kan udstede 

våbenpåtegningen, jf. våbenbekendtgørelsens § 8, stk. 1.” 

 

2. Som justitsminister er det en kerneprioritet for mig at sikre danskernes 

tryghed. Det er vigtigt, at vi i Danmark har en våbenlovgivning, hvor myn-

dighederne har kontrol med og indsigt i, hvem der ejer våben. Jeg mener, at 

det bidrager til at gøre Danmark til et trygt land. 

 

I den tidligere regerings udspil til en bandepakke indgik der en række initi-

ativer vedrørende våben, herunder et initiativ om intensiveret kontrol med 

skytteforeninger. Jeg synes, det vil være naturligt, at vi også drøfter disse 

forslag i forbindelse med forhandlingerne om en ny bandepakke. 

 

Herudover er mine embedsmænd i samarbejde med andre relevante myn-

digheder mere generelt ved at se på, om reglerne og sagsgangene på våben-

området er tidssvarende og hensigtsmæssige. 
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Jeg ved, at rigtig mange mennesker i Danmark holder af at deltage i for-

eningslivet i en skytteforening. Det har jeg respekt for, og derfor skal vi også 

have øje for, at nye regler og sagsgange på våbenområdet ikke påfører for-

eningslivet unødige bureaukratiske benspænd.  
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